
قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی:

ســرویس سیاســی- اخیــرا 
محمدجــواد ابطحی از احتمال نامزدی 
علی اکبــر ولایتی در انتخابات ســال 
آینــده ســخن گفتــه اســت. ولایتی 
شــخصیتی است که شــاید بتوان او را 
فراجناحی دانســت، فردی که مشاور 
مقام معظــم رهبری اســت و در عین 
حال ســابقه مذاکرات بین المللی را هم 
در کارنامــه اش دارد و در عیــن حال 
در ســال92 با نامزدی اش در انتخابات 
و رقابت با دیگر نامزدها نشــان داد که 
برای کرســی ریاست جمهوری بی میل 
هم نیســت؛ خاصه آنکه در آن ســال با 
انتقاد به شــیوه مذاکره جلیلی، یکی از 
نامزدهــای آن انتخابــات ثابت کرد که 
او را نمی توان در یک جناح خواســت 
گنجاند. حال با ذکر این که احتمال دارد 
او نامزد ریاست جمهوری در سال آینده 
شــود باید دید او این توانایی را دارد که 
برنامه ای متناســب بــا وضعیت کنونی 

داخلی و خارجی ایران ارائه دهد؟
محســن کوهکن دربــاره ورود 
ولایتــی به عرصــه انتخابــات گفت: 
»یــک زمانــی حضــرت آقــا درباره 
ریاســت جمهوری مثال بسیار جالب و 
به ظاهر ســاده ای زدند که اگر نیروهای 
سیاســی بــر آن کار می کردند اوضاع 
سیاسی کشور بهتر از آنچه وجود دارد، 

می شد. 
قریب به مضمون ایشان گفتند که 
رئیس جمهور مانند نیــروی راهنمایی 
و رانندگی ای اســت که سر چهارراه ها 
می ایســتند. این مثال به ما می آموزد که 

رئیس جمهــور مانند مامور راهنمایی و 
رانندگــی وظیفه دارد که ضابطه را اجرا 
کند و بگوید الان وقت آمدن اتومبیل ها 
از ســمت راست خیابان است و سپس 
آمدن اتومبیل ها از ســمت چپ تا با این 
کار عبور و مــرور یا حق بروز و ظهور 
بــرای همه به صــورت عادلانه وجود 

داشته باشد. 
برخی از رؤســای جمهور ما این 
کار را انجــام ندادنــد و وقتی روی کار 
آمدند حامی جناح و طیف خود بودند. 
بتوانــد  بایــد  رئیس جمهــور 
اولویت ها به درستی تعیین کند و سپس 
برای اجــرای آن اولویت ها تلاش کند، 
بایــد اخلاف را رعایت کند، باید بتواند 
در عرصــه بین المللی با زبانِ سیاســی 
و بین المللــی از منافع ملــی دفاع کند 
و بتوانــد اوضاع کشــور را از هر حیث 
سامان دهد. واقعیت این است که چنین 
ویژگی هایــی در آقــای ولایتی وجود 
دارد و او فردی کلان نگر اســت و ذهنی 
ســیال دارد که می توانــد تحلیل های 
جامعــی از موضوعــات ارائه کند و به 
هیچ وجه نگاه جناحی، گروهی و طیفی 
ندارد و اگر بخواهد که نامزد ریاســت 
جمهوری شــود، می توانــد یک نامزد 
فراجناحی باشــد که ایــن یک ویژگی 
بســیار مهمی اســت. به یاد دارم که او 
وقتی می خواست آماری را ارائه کند به 
جزئی ترین شــکل ممکن آمار را اعلام 
می کــرد که مبین حافظه کم نظیر و دقت 
او در امور داشت و همیشه می کوشید که 
از ارائه اطلاعات نادرست پرهیز کند«.

او ادامــه داد: »حتمــا فــردی که 
می خواهد مسئولیت ریاست جمهوری 
را برعهده بگیرد باید جهان را بشناســد 
و با زبان سیاســیِ موجود در جهان آشنا 
باشد؛ خاصه رئیس جمهور ایران که همه 
کشورها نســبت به مواضع مقامات آن 
حســاس اند و طبیعی است فردی که با 
این مسائل آشنا نباشد نمی تواند از پس 
مســئولیت محوله به خوبی برآید و این 
آشنایی با عرصه بین المللی هم در آقای 
ولایتی به وضوح دیده می شــود و او با 
زبان دیپلماتیک و بین المللی آشناست«.
او درباره محدویت هایی که پیش 
روی ولایتــی وجود دارد هــم اظهار 
کــرد: »در کنار ایــن ویژگی های مثبت 
آقــای ولایتی اما من تا بــه امروز از او 
برنامــه اقتصادی بــرای حل معضلات 
اقتصادی کشــور ندیده ام؛ به خصوص 

اکنــون که مهم تریــن دغدغه و بحران 
مردم بحث اقتصاد و معیشــت اســت 
و ضــرورت دارد که دولــت بعد همه 
همت خود را معطوف حل این موضوع 
کند. حتی آقای ولایتی در ســال92 هم 
برنامه ای اقتصادی ارائه نکرد و اگر قرار 
باشــد او در عرصه ریاســت جمهوری 
حاضــر شــود، لازم اســت برنامه ای 
 دقیق درباره حل مشــکلات اقتصادی 

ارائه کند«.
کوهکن در پایــان گفت: »افزون 
بر اینها لازم اســت فردی که خود را در 
قامت ریاست جمهوری مطرح می کند 
بتوانــد آراء عمومی را جــذب کند و 
اگر قرار اســت آقای ولایتی نامزد شود 
ضــرورت دارد تا جاذبه ای برای عموم 
مردم ایجاد کند تا بتواند آراء حداکثری 

را نصیب خود کند«.

محسن کوهکن: 

ولایتی می تواند یک نامزد فراجناحی باشد
محسن کوهکن گفت: آقای ولایتی به هیچ وجه نگاه جناحی، گروهی و طیفی ندارد و اگر بخواهد که نامزد ریاست جمهوری شود، می تواند یک نامزد

 فراجناحی باشد که این یک ویژگی بسیار مهمی است.

۱۵۰۰ تومان 

دو کاندیدای ۱۴۰۰ 

پوست خربزه 

چهل سال است

توضیحات فاطمه کروبی 

به جهنم نروید 

خمیر دندان خارجی 

به تنهایی نمی توانند 

به ۹۰۰ نفر هم برسد

خیابان »محمدرضا شجریان« 

خوب است

نامه قالیباف به روحانی 

معاون امنیتی انتظامی اســتانداری تهران گفت : قطعا جریمه نقدی برای متخلفین، 
رعایت پروتکل های بهداشــتی اعمال خواهد شد. در تاکســی ها، اصناف و ادارات این 
جریمه ها به راحتی قابل اعمال خواهد بود. متاســفانه در حال حاضر وضعیت کرونا در 
تهران بســیار حاد شده و بیمارستان ها در خصوص پذیرش این بیماران با مشکل مواجه 
شــدند. افرادی که در مکان های بسته و سر باز از ماسک استفاده نکنند، نیروی انتظامی و 
بازرسان بهداشت و نیرو های مقاومت بسیج نسبت به اعمال جریمه آن ها اقدام خواهند 
کرد. در حال حاضر ماسک باید با قیمت ۱۵۰۰ تومان در سطح شهر عرضه شود. عرضه 

بالاتر از این قیمت قطعا با برخورد قضایی روبه رو خواهد شد. 

روزنامه اعتماد نوشت: دو سیاستمدار دیگر نامزدی خود را برای انتخابات ریاست 
جمهــوری ۱۴۰۰ اعلام کردند؛ عباس آخوندی و عزت الله ضرغامی؛ یکی اصلاح طلب 
یا به بیان دقیق تر سیاستمداری میانه رو نزدیک به اصلاح طلبان و آن یک، اصولگرا. اولی 
سیاستمردی با کارنامه و سابقه کار اقتصادی و دیگری سیاستمداری که عمدتا در مناصب 

فرهنگی کار کرده.

ایران نوشــت: طرح اصلاح قانون انتخابات ریاســت جمهوری که در دستور کار 
مجلس قرار دارد، با انتقاد های مختلفی روبه رو شده است. در این میان چهره ها و رسانه های 
اصولگرا هم انتقادات صریحی به طرح مجلســی ها وارد کرده اند. محور عمده این نقد ها 
معطوف به ویژگی هایی اســت که بر اساس این طرح، نامزد های ریاست جمهوری باید 
برای تشخیص مدیر و مدبر بودن و رجل سیاسی بودن دارا باشند. همچنین تأکید بر معرفی 
برنامه های نامزد ها و چند مشاور آن ها به شورای نگهبان و اینکه این شورا باید برنامه های 

نامزد ها را از طرق مختلف و از جمله برگزاری آزمون راستی آزمایی کند.

عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشت: در میان سخنان عجیب و غریبی که برخی 
از دست اندرکاران کشور اظهار می کنند، بعضا نکات جالبی نیز دیده می شود که مهم است. 
آقای مصباحی مقدم در گفت وگویی که اخیرا داشته اند، اظهار نموده اند که: »با دست فرمانی 
که کشور طی این سی و چند سال بعد از دفاع مقدس اداره شده است، نمی شود از این به 
بعد هم کشور را اداره کرد«. مخاطب انتظار دارد در کنار این نقد درست، سخن راهگشایی 
نیز بشنود. البته این سخنان در حد کلی گویی است، ولی اگر با بیان کلیات مسائل ما حل 
می شد، تاکنون حل شده بود. پس از چهل سال حضور مدیریتی در بالاترین سطوح، تازه 

به یادمان می آید که با این دست فرمان نمی توان ادامه داد.

فاطمه کروبی، همسر مهدی کروبی در رابطه با وضعیت جسمانی وی گفت: به دنبال 
عمل جراحی اخیر همسرم در بیمارستان لاله که به صورت موضعی و برای ترمیم شکستگی 
مهره دوازدهم کمرشان انجام پذیرفت، آقای کروبی سه روز پس از عمل به محل حصر 
بازگردانده شــدند. متاسفانه شرایط جسمی آقای کروبی ناشی از شرایط ده ساله حصر و 
اتقاقات اخیر از جمله سه زمین خوردگی و عمل اخیر در مهره کمرشان به شدت آسیب دیده 
است، به نحوی که در حال حاضر در استراحت مطلق قرار دارند. با وجود این، باید اذعان 
کنم که شرایط روحی شان علی رغم همه ی مشقت ها عالی و بانشاط است. در چند روز 
گذشته مشکل چشمی همسرم را آزار می داد که دیروز جناب آقای دکتر قاضی زاده هاشمی 
وزیر ســابق بهداشــت و درمان به عیادت و ویزیت آقای کروبی آمدند. تشخیص ایشان 

عفونت چشمی ناشی از عمل جراحی بود که برای درمان چشم آسیب دیده اقدام شد.

رئیس جمهور آمریکا روز خود را با انتشار چند پیام با هدف تبلیغ انتخاباتی آغاز کرد. 
ترامپ در این پیام ها صراحتاً مردم ایالات  ایلنویز، نیویورک و کالیفرنیا را خطاب قرار داده 
و با دادن هشدار نسبت به اینکه رای دادن آن ها به »جو بایدن«، همانند رفتن به جهنم است، 

از آن ها خواسته تا در انتخابات سوم نوامبر به او رای بدهند. 

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران می گوید: ثبت سفارش خمیر دندان حدود 
یک سالی می شود که بسته است. به همین دلیل ممکن است تعدادی از خمیردندان های در 
بازار تاریخ مصرف گذشته باشند. قیمت خمیردندان خارجی هم با دلار محاسبه می شود 

و قیمت یک خمیردندان در بازار تا نیم میلیون تومان می رسد.

جواد امام، دبیرکل حزب مجمع ایثارگران گفت: درست است که اصلاح طلبان در 
مجلس دهم در اقلیت بودند، ولی همین اقلیت هم نتوانست انتظارات مردم را برآورده کند. 
نمایندگانی مثل محمود صادقی، پروانه سلحشوری و علی مطهری در مجلس دهم خوش 
درخشیدند، ولی انتظارات از برخی دوستان شاخص لیست امید برآورده نشد. ناکارآمدی 
دولت و تلاش دولت پنهان و نهاد های انتصابی هم در ایجاد نارضایتی مردم نقش بسزایی 
داشــت. مردم باید احســاس کنند که اتفاق متفاوتی نسبت به گذشته رخ می دهد در غیر 

این صورت اصلاح طلبان به تنهایی نمی توانند مشوق حضور مردم در انتخابات باشند.

پیام طبرســی، رئیس بخش عفونی بیمارســتان مسیح دانشوری در پاسخ به این که 
شــما اعلام کرده بودید آمار فوتی های روزانه کرونا در ایران در صورت ادامه رفتار های 
غیرمسئولانه مردم و اعمال نشدن تدابیر کارآمد از سوی مسئولان به ۶۰۰ نفر افزایش خواهد 
یافت؛ این پیش بینی شما بر چه اساسی بوده است، گفت: این پیش بینی من نبود. پیش بینی 
سایت های اپیدمیولوژیک دانشگاه های معتبر بود. بسیاری از دانشگاه های دنیا مثل دانشگاه 
واشــینگتن سایت های اپیدمیولوژیک دارند. الان هم این سایت ها پیش بینی کرده اند آمار 
روزانه مرگ ومیر ما در آذرماه ممکن است به 9۰۰ نفر هم برسد. خدا کند به این رقم و به این 
شرایط نرسیم، اما خب متاسفانه آمار مرگ ومیر و ابتلا در حال حاضر بسیار است. می بینید 
روزانه بیش از ۴ هزار نفر به این بیماری مبتلا می شوند و هر روز بر شمار بیماران بدحال 
اضافه می شود. این در حالی است که در بیمارستان ها با کمبود تخت مواجهیم و کادر درمان 
هم به شدت خسته اند؛ بنابراین اگر مردم همچنان کرونا را شوخی بگیرند و پروتکل ها را 

رعایت نکنند یا به سفرهایشان ادامه دهند، شرایط سخت تری در انتظارمان خواهد بود.

نام مرحوم "محمدرضا شــجریان" اســتاد فقید آواز ایرانی، پیرو طرح دو فوریتی 
شورای اسلامی شهر مشهد بر خیابانی واقع در حد فاصل بلوار شهید صادقی و بلوار خیام 
مشــهد که پیش از این "ارشاد" نام داشــت، گذاشته شد. به گزارش شورای شهر مشهد 
همچنین در قالب این طرح دوفوریتی ســاخت و نصب سردیس استاد مرحوم شجریان 
مطرح شد و به تصویب اعضای این شورا رسید. عضو کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی 
شهر مشهد در همین نشست گفت: شهر مشهد از قدیم مرکز توجه همه ایرانیان و همچنین 
مردم جهان بوده و این کلانشــهر از باب فرهنگی "هویتی منشــوری" دارد. حمیدرضا 
موحدی زاده افزود: همچنین شورای پنجم شهر مشهد از ابتدای فعالیت خود توجه زیادی 

به احیای فرهنگی و ادبی مجموعه "توس" داشته و دارد. 

سخنگوی شورای نگهبان درباره وضعیت جسمانی آیت الله احمد جنتی و کسالت 
اخیر ایشــان گفت: الحمدالله وضع جسمانی ایشــان خوب است. چند روزی مسافرتی 
رفت. مقداری کوفتگی بدن داشــت و با ایشــان هم صحبت کردم که گفت خوب است. 

مشکل جدی ندارد.

رئیس مجلس طی نامه ای به رئیس جمهور تاکید کرد: لایحه بودجه ۱۴۰۰ متفاوت با 
لوایح بودجه گذشــته و متناسب با شرایط اقتصادی کشور و با لحاظ اصلاحات ساختاری 
مدنظر رهبر انقلاب و نمایندگان تدوین و به مجلس تقدیم شود.محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی درباره لزوم اصلاح ساختار لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور نامه ای 
به حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور نوشت. در همین زمینه، محسن زنگنه، رئیس 
کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس شورای اسلامی در گفتگو با فارس، با اعلام این خبر 
افزود: رئیس مجلس شورای اسلامی طی این نامه خطاب به رئیس جمهور عنوان کرده است 
که لایحه بودجه ۱۴۰۰ متفاوت با لوایح بودجه گذشته و متناسب با شرایط اقتصادی کشور و 
با لحاظ اصلاحات ساختاری مدنظر رهبر انقلاب و نمایندگان تدوین و به مجلس تقدیم شود.

اخبار ویژه ...
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ثبات اقتصادی ضرورت امروز 
جامعه ایران است

ســرویس سیاســی- محمدباقر 
قالیباف در نشســت هم اندیشی با فعالان 
بازار ســرمایه افزود: از سال های گذشته 
در قرارگاه سازندگی پروژه های بزرگ را 
پیگیری می کردم و در شهرداری تهران نیز 
به بورس و پیچیدگی های آن توجه داشته 
ام، لذا در این زمینه سابقه ذهنی از دهه های 
۷۰ و ۸۰ و به خصوص دهه 9۰ به صورت 
پیچیده و تخصصــی دارم و به خاطر نوع 
مدیریــت و کار، علاقه مند به این مبحث 
هســتم و به نظر می رســد در هر تصمیم 
مدیریتــی باید ابتدا محیط اســتراتژیک و 
عوامل و عناصر آن را بشناســیم. وی ادامه 
داد: مــا نمی توانیم فکــر کنیم که در یک 
محیط طبیعی و نرمال هســتیم و اطمینان 
داشته باشــیم که تصمیمات ما به درستی 
اجــرا می شــود؛ مــا در وضعیت خاص 
کشــور به ویژه از نظر رشد اقتصادی قرار 
داریم و با رشــد اقتصادی منفی در حوزه 
های مختلــف روبه رو هســتیم. ما نمی 
توانیــم بحث تحریــم را نادیده بگیریم و 
در ارتباط بــا مباحث پولی و اثرات آن بی 
توجه باشیم. بخش های مختلف از جمله 
تولید، صنعت، تکنولوژی، بازار کار، پول 
و ســرمایه مشکلات خاص خود را دارد و 
ما باید از جوانب مختلف آن ها را بشناسیم.

رییس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه در حوزه مدیریت و سیاســتگذاری 
درگیر بت پرســتی و غرب زدگی شدیم، 
تصریح کرد: برهمین اساس در حوزه ارز، 
تجــارت خارجی و تامین بودجه دولت با 

مشکلاتی مواجه هســتیم. ما می خواهیم 
کســری بالای 2۰۰ هزار میلیاردی بودجه 
دولت را در یک ســال به نوعی در اقتصاد 
کشــور حل کنیم لذا ما باید همه جوانب را 
در نظر بگیریم و نمــی توانیم ناترازی در 

حوزه بانک ها را نادید بگیریم.
قالیبــاف گفــت: ما بایــد موضوع 
نقدینگی و جهت دهی آن را بررســی کنیم 
زیرا جذب نقدینگی از یک ســو و جهت 
دهــی آن بحث دیگری اســت که نیازمند 
بررسی های بیشــتری است. وی با تاکید 
بر ارتباط مداوم با صاحب نظران در حوزه 
بازار ســرمایه خاطرنشــان کرد: ارتباط با 
صاحب نظران موجب می شــود تا بتوانیم 
یک محیط اســتراتژیک را با فهم مشترک 
و اتفــاق نظــر تنظیم و ایجــاد کنیم. فهم 
مشــترک به معنای اتفاق نظر به میزان ۵۰ 
یا ۶۰ درصد نظرات اســت. بنابراین لازم 
اســت یک دهه فعالیت بورس را آســیب 
شناســی کنیم و تحلیلی از روند تاریخی 
این مجموعــه ارائه دهیم.رییس قوه مقننه 
یادآور شد: بازار سرمایه از اواخر سال 9۸ 
تا مردادماه سال جاری درس آموزی های 
بســیاری برای مــا دارد و تجربه این ۷ الی 
۸ مــاه اخیر باید مجزا از یک دهه گذشــته 
آسیب شناسی شــود. مباحث مختلف در 
حوزه نقدینگی، کد معاملاتی سهامداران و 
مباحث ستادی و سیاستگذاری باید تحلیل 
شود. این تحلیل ها آینده را روشن می کند 
و ما متوجه اســتقلال بورس خواهیم شد 
لــذا درک می کنیم که اســتقلال بورس به 

چه معناســت و انگشت در چشم بورس 
نمی کنیم.

قالیبــاف با بیان اینکــه بورس مانند 
موجــودی زنده، فعال و فوق هوشــمند 
اســت، گفت: ما باید در این حوزه به این 
فهم مشترک برسیم که بازار سرمایه در برابر 
کوچک ترین موضوعــات عکس العمل 
نشان می دهد. در ارتباط با تعریف بورس 
مطلوب نیز می توان حداقل به مبحث نقد 
شوندگی اشاره کرد و در تحلیل های خود 
به آن توجه داشت. نقد شوندگی مهمترین 
ویژگی بازار ســرمایه اســت و نباید آن را 

مخدوش کنیم.
وی با یادآوری رویکردهای مجلس 
یازدهم مبنی بر شــفافیت، هوشــمندی، 
مردمی ســازی و کارآمدسازی، افزود: این 
متغیرها را باید در ارتباط با بازار ســرمایه 
نیز مــورد توجه قــرار داد و اگر گفته می 
شود ورود مستقیم مردم به این بازار آسیب 
جدی می رســاند ما با لحاظ متغیر مردمی 
ســازی باید مســیر را به نوعی تعریف و 
ساماندهی کنیم که مردم دخیل باشند تا به 
ســمت پروژه محوری و تامین بخش های 
تولیــدی از بازار بــورس برویم؛ بنابراین 
هدف گذاری کلی در این حوزه باید مورد 

توجه قرار گیرد.
نماینــده مــردم تهــران در مجلس 
شورای اســلامی با تاکید بر ارتباط مداوم 
با صاحب نظران حقیقــی و حقوقی بازار 
ســرمایه، عنوان کرد: مــا همچنین باید در 
حــوزه برنامه ریزی برش یک ســاله را تا 
پایان دولت فعلی در نظر داشــته باشیم و 
بــه دولت در این بخش کمک کنیم تا مردم 
آســیب کمتری در این شــرایط اقتصادی 
ببینند. قالیباف با اشــاره بــه قانون بودجه 
سال ۱۴۰۰، تصریح کرد: صاحبنظران این 
حوزه باید طی یک ماه آینده پیشــنهادات 
خود را به مجلــس ارائه دهند تا ما بتوانیم 
در جریان بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ 
نکاتی را لحاظ کنیم. وی افزود: ما همچنین 
در ســال ۱۴۰۰ با استقرار دولت سیزدهم 
باید برنامه هفتم توســعه را تصویب کنیم. 
در برنامه های قبل مانند برنامه ششم توسعه 
به موضوعات محیط داخلی، تحریم، بازار 
ســرمایه، اقتصاد و فرصت ها و تهدیدها 

پرداخته نشده و دولت آرزوهایی را تبدیل 
به برنامه کرده که درآن گم هســتیم از این 
رو ما مصمم هستیم در برنامه هفتم توسعه 
احکامی تصویب شود که تحول اقتصادی 

را به دنبال داشته باشد.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکــه اولین گام تحول اقتصادی، ثبات در 
اقتصاد است، خاطرنشان کرد: ما در برنامه 
هفتم توسعه باید با برنامه ریزی های ملی، 
منطقه ای، اســتانی و محلی پیشــران های 
ثبــات اقتصادی را ایجاد کنیــم. ما باید با 
رویکــرد تامین مالی بخش تولید از طریق 
بازار سرمایه، قانون بودجه سالانه و برنامه 

هفتم توسعه را تدوین کنیم.
قالیبــاف با تاکید بر اســتقلال بازار 
سرمایه، گفت: تدوین برنامه هفتم توسعه 
بــدون توجه به پیشــنهادات صاحبنظران 
اقتصادی مشــکلاتی را رقم می زند که در 
برنامه های ســوم تا ششــم توسعه شاهد 
آن بودیم. وی با بیان اینکه در خوشــبینانه 
تریــن حالت ممکن هیچ کــدام از برنامه 
های توســعه نتوانستند بیش از ۳۰ درصد 
اجرا شــوند، افزود: ما باید به اســتراتژی 
بخشــی توجه کنیم و در همه موضوعات 
ابعاد مختلف اقتصادی، اجتماعی، سیاسی، 
امنیتــی و دفاعی را موردنظــر قرار دهیم، 
در ارتبــاط بــا بورس نیز باید به مســائل 
اجتماعی، سیاســی، امنیتی و حتی محیط 

زیستی توجه شود.
رییــس نهاد قانونگذاری کشــور با 
تاکید بر نقش صدا و ســیما در این حوزه 
گفت: صدا و سیما باید برنامه هایی را مانند 
برنامه »میدان«  تولید کند تا اطلاعات لازم 
در حوزه ســرمایه و بــازار بورس به مردم 
ارائه شود در غیر این صورت جهش تولید 

اتفاق نمی افتد.
قالیباف یادآور شــد: ما در جلسات 
مختلف برنامه ریزی و سیاســتگذاری از 
جمله شــورای عالــی اقتصاد موضوعات 
موردنظــر فعــالان بــازار ســرمایه را با 
حساســیت پیگیری خواهیم کرد و حتما 
استقلال بورس را به رسمیت می شناسیم. 
نظرات کارشناســی را نیز در کمیسیون ها 
و واحدهــای تخصصی مطرح و در حوزه 
نظارت و قانونگذاری دنبال خواهیم کرد.

رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نیازمند ارتباط مداوم با صاحب نظران بازار سرمایه هستیم، گفت: ما باید با رویکرد تامین مالی بخش تولید از طریق بازار 
سرمایه، قانون بودجه سالانه و برنامه هفتم توسعه را تدوین کنیم. 

سرویس سیاسی- ترقی گفت: ما هنوز راجع به مصادیق بحثی نکرده ایم. اما آنچه که 
مسلم است، نیاز امروز کشور و ریاست جمهوری به افراد جوان با نشاط و فعال در عرصه 
کار جهادی است. انتخابات ریاست جمهوری نزدیک و بازار گمانه زنی درباره کاندیدا های 
احتمالی نیز داغ اســت. هر روز شــاهدیم که برخی از رسانه و سیاسیون از افرادی نام برده و 
آنان را به لیست کاندیدا های احتمالی می افزایند. یا اینکه برعکس از عدم تمایل آنان، یا عدم 
حمایت جریانی از آن گفته و نامشان را از فهرست های مذکور خط می زنند. در اغلب موارد 
خود کاندیدای احتمالی ساکت و صرفا نظاره گر است. یکی از این افراد هم علی اکبر ولایتی 
است؛ سیاستمداری کهنه و کارآزموده که اتفاقا تجربه کاندیداتوری هم دارد. با نزدیک شدن 
به انتخابات آتی شاهدیم که یک بار دیگر نام وی به عنوان کاندیدای احتمالی مطرح شده و 
البته سکوت اصولگرایان درباره سازوکار و فعالیت های انتخاباتی نیز به احتمال رخ نمایی از 
او یا نامزدی همچون او در هفته های منتهی به انتخابات می افزاید. به عنوان مثال محمدجواد 
ابطحی اخیرا در گفت وگویی با اشاره به همین گمانه زنی ها و زمزمه های انتخاباتی گفته بود 
که »برخی از این آقایان باید صحنه سیاست را ترک کنند، چون سن شان اقتضا نمی کند و به 
آخرت شان بپردازند. حالا برخی می گویند آقای ولایتی دوباره بیاید. آقای ولایتی بنده خدا 
دیگر آ ن قدر خدمت کرده اســت که دیگر توانمندی ندارد جلسات مرتب بگذارد و با بدنه 
جریان اصولگرایی در استان های مختلف صحبت کند. معتقدم باید طبق فرمایش رهبر انقلاب 
به سمت تشکیل دولت جوان انقلابی برویم«. حمید رضا ترقی، عضو شورای مرکزی حزب 
موتلفه نیز همین نظر را دارد. او گمانه کاندیداتوری ولایتی را جدی نگرفت و او را نامزدی که 

با خصوصیات مورد اشاره رهبری برای دولت بعد تطبیق داشته باشد، ندانست.
*در بین گمانه زنی های اخیر پیرامون انتخابات ۱۴۰۰ نام آقای ولایتی نیز مشاهده 

می شود. به نظر شما ورود او به این رقابت ها چقدر محتمل است؟
من تا به حال چنین چیزی را نشنیدم.

*آقــای محمد جواد ابطحی در مصاحبه ای  از وجــود زمزمه هایی در این باره 
می گویند.

 من نشنیدم، این ها حدسیات آقای ابطحی است.
 *شما آقای ابطحی را ظرفیت قابل توجهی برای ورود به عرصه ریاست جمهوری 

می دانید؟
ما هنوز راجع به مصادیق بحثی نکرده ایم. اما آنچه که مسلم است، نیاز امروز کشور و 
ریاست جمهوری به افراد جوان با نشاط و فعال در عرصه کار جهادی است. طبیعتا سن آقای 
ولایتی دیگر اقتضا نمی کند که آن تحرک مورد نیاز کار اجرایی کشور را داشته باشند. من فکر 
نمی کنــم خصوصیاتی که مقام معظم رهبری برای دولت آینده مورد توجه قرار دادند یعنی 

دولت جوان حزب اللهی انقلابی با افراد بالای ۶۵ سال تطابق داشته باشد.
*برخی معتقد هســتند که اکنون در شرایط خاص بین المللی قرار داریم و آقای 
ولایتی هم در این حوزه تجارب قابل اعتنایی دارند، معتقد هستند که این یک امتیاز برای 

موفقیت وی در عرصه ریاست جمهوری خواهد بود.
مشــکلات اساسی ما اکنون در داخل کشــور است. ما در عرصه بین المللی مشکلی 
نداریم که بخواهیم برای حل آن روی نیروی متمرکز شــویم که صرفا در حوزه بین المللی 
فعال اســت. مسائل سیاست داخلی و مشکلات اقتصادی کشور در اولویت مردم است لذا 
باید به اولویت های مردم و کشــور که مقام معظم رهبری هم به آن اشــاره داشــتند – یعنی 
اقتصاد و فرهنگ – توجه ویژه داشته باشیم. ملاک هم باید کسانی باشند که در این دو حوزه 

توانمندی بالایی دارند.
 *فرض کنیم که آقای ولایتی شخصا مایل به کاندیداتوری در این انتخابات باشند. 

به نظر شما کدام طیف های اصولگرا از وی حمایت خواهند کرد؟
من الان نمی توانم در این باره اظهارنظری داشــته باشــم و درست هم نیست که وقتی 
فردی هنوز به عنوان کاندیدا مطرح نشده درباره حمایت یا عدم حمایت از وی قضاوت کنیم.

سرویس سیاسی- معاون وزیر کشور 
و رییس کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی 
ســتاد ملی مدیریت کرونا بر لزوم استفاده 
از ماسک از ســوی همه شهروندان تاکید 
کرد و گفت: اگر مردم ببینند که در صورت 
عــدم رعایت پروتکل ها و نزدن ماســک، 
ارائــه هرگونه خدمتی بــه آنها امکان پذیر 
نخواهد بود بیش از پیش نسبت به رعایت 

پروتکل های بهداشتی اقدام خواهند کرد. 
سی و هشتمین جلسه کمیته امنیتی، 
اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت کرونا 
به ریاست حسین ذوالفقاری معاون امنیتی و 
انتظامی وزارت کشــور و با حضور معاونین وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در 
سالن پیامبر اعظم وزارت کشور برگزار شد. حسین ذوالفقاری در این جلسه بر لزوم استفاده 
از ماســک از سوی همه شــهروندان تاکید کرد و گفت: اگر مردم ببینند که در صورت عدم 
رعایت پروتکل ها و نزدن ماسک، ارائه هرگونه خدمتی به آنها امکان پذیر نخواهد بود و در 
کنار آن تبلیغات و اطلاع رســانی درخصوص اینکه شــرایط شیوع بیماری در کشور جدی 
است، صورت گیرد؛ بیش از پیش نسبت به رعایت پروتکل ها برای حفظ جان خود و دیگران 
اقدام خواهند کرد.   وی تصریح کرد: مصوبات ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا به مثابه قانون 
اســت و همه دستگاه ها و نهادهای مسئول باید در راستای اجرای آن ها تلاش کنند.  رییس 
کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت کرونا اظهار کرد: استانداران سراسر کشور 
ضمن توضیح علل عدم رعایت پروتکل های بهداشــتی در استان ها، پیشنهادات خود را در 
جهت بهبود وضعیت استان و جلوگیری از شیوع بیشتر کرونا در منطقه خود به این کمیته 
ارایه کنند.  وی افزود: استان ها می توانند راهکارهای جدید برای جلوگیری از شیوع یا کنترل 
روند بیماری کرونا را به این کمیته اعلام کنند.  ذوالفقاری بر لزوم همکاری وزارت ارتباطات 
با سامانه ماسک در جهت ردیابی مبتلایان و میزان ارتباط آن ها با سایر شهروندان تاکید کرد.وی 
خاطرنشان کرد: پیشنهاد این کمیته به ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا برای شناسایی و کمک 
به افراد بی بضاعتی که به بیماری کرونا مبتلا شده اند، ارائه می شود تا از طریق حمایت مالی، 
این افراد بتوانند تمام ۱۴ روز را در خانه بمانند.رییس کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد 
ملی مدیریت کرونا بر لزوم بررسی کارشناسی نحوه کاهش تردد بین شهری و درون شهری 
اشاره کرد و گفت: باید تلاش کنیم انگیزه های سفرهای بین شهری کاهش یابد و همچنین 
باید درخصوص سفرهای غیرضروری اقدامات سلبی انجام شود و با کسانی که ضمن سفر 
غیرضروری مرتکب تخلف شوند، برخورد شود. در ابتدای این جلسه ایرج حریرچی معاون 
کل وزارت بهداشت گزارشی از وضعیت شیوع بیماری کرونا در کشور و روند این بیماری 
ارائه کرد.علیرضا رییســی معاون بهداشــت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز 
گزارشی از اقدامات و برنامه های کمیته عالی نظارت، همچنین وضعیت رعایت پروتکل ها 
در کشور ارائه کرد.  رییسی با اشاره به اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی بسیار کاهش یافته 
است، بر نظارت بر بخش های مختلف کشور در سطوح مختلف تاکید کرد و گفت: امروز 
مانوری در سطح شهر تهران و معابر مختلف برگزار می شود که ضمن اخطار به شهروندان، 
آنها را به رعایت پروتکل ها و زدن ماسک دعوت کنیم. معاون بهداشت وزارت بهداشت در 
ادامه تصریح کرد: برای مقابله با موج جدید شیوع بیماری کرونا در کشور، چهار استراتژی را 
دنبال خواهیم کرد. استراتژی اول؛ تشدید نظارت ها و اعمال قانون بر افرادی که پروتکل ها 
را رعایت نمی کنند؛ استراتژی دوم افزایش تعداد تست ها است که با قول و همراهی رییس 
جمهوری به سرعت اجرایی خواهد شد. استراتژی سوم، شناسایی زودرس، ایزوله کردن و 
رهگیری افراد مبتلا به کرونا است چراکه فرد مبتلا باید ۱۴ روز در خانه بماند و ایزوله باشد. 
در نهایت استراتژی چهارم، آموزش، اطلاع رسانی و فرهنگ سازی است که باید رسانه ها از 
جمله صداوسیما در تحقق این چهار استراتژی کمک کنند.  رییسی همچنین درخصوص 
نحوه جریمه افراد متخلفی که ماســک نمی زنند، توضیحاتی ارایه کرد و گفت: تاکسی ها و 

اتوبوس ها درصورت سوار کردن افراد بدون ماسک جریمه خواهند شد.

ترقی عضو شورای مرکزی حزب موتلفه:

مسائل بین المللی آنقدر حاد نیست 
که بر اساس آن نامزد انتخاب کنیم

معاون وزیر کشور بر لزوم استفاده از 
ماسک از سوی همه شهروندان تاکید کرد

سیاسی


